
Zápis z hlasování E0cké komise PF UJEP – říjen 2023 
 

E#cká komise ve složení PhDr. Roman Kroufek, Ph.D., doc. PaedDr. Ivana Brtnová Čepičková, Ph.D., PhDr. 
Otakar Fleischmann, Ph.D., PhDr. Michal Vostrý, Ph.D., MUDr. Pavla Zemanová, PhDr. Jiří Šlégl, Ph.D., 
Mgr. et MgA. Dagmar Myšáková, Ph.D. posoudila e#cké hledisko výzkumné činnos# níže uvedených 
projektů. Stanovisko e#cké komise je uvedeno u každého z projektů.  

 

Č. jednací Název projektu Předkladatel*ka Stanovisko Hlasování 
10/2023/01 Vliv intervence agility 

tréninku mimo ledovou 
plochu na výkon ve vybraných 
motorických testech u 
hokejistů ve věku 7 až 11 let 

Doc. PhDr. Štefan 
Balkó, Ph.D. 

Souhlas 

Pro – 7 
ProK – 0 
Zdržel*s se – 0  

10/2023/02 Vliv tréninku agility na výkon 
ve specifických motorických 
testech u dospělých 
amatérských fotbalistů 

Doc. PhDr. Štefan 
Balkó, Ph.D. 

Souhlas 

Pro – 7 
ProK – 0 
Zdržel*s se – 0 

10/2023/03 Začlenění osob procházejících 
změnou pohlaví (transgender) 
ve školním prostředí 

PhDr. Ing. Ivan Bertl, 
Ph.D. Souhlas1 

Pro – 5 
ProK – 2 
Zdržel*s se – 0 

10/2023/04 Efekt aplikace pě# 
strečinkových technik na 
rychlost a agilitu 

PhDr. Hana Kabešová, 
Ph.D. Souhlas 

Pro – 7 
ProK – 0 
Zdržel*s se – 0 

10/2023/05 Efekt citrulin malátu na 
maximální anaerobní výkon 

PhDr. Dominika Petrů, 
Ph.D. Souhlas2 

Pro – 5 
ProK – 2 
Zdržel*s se – 0 

10/2023/06 Efekt suplementace 
koenzymu Q10 na vytrvalost u 
trénovaných sportovců 
 

PhDr. Dominika Petrů, 
Ph.D. 

Souhlas2 

Pro – 5 
ProK – 2 
Zdržel*s se – 0 

 

Hlasování E#cké komise proběhlo per rollam v termínu 24. 10. – 31. 10. 2023. 

1EK doporučuje věnovat pozornost připomínkám k žádos# 10/2023/03 a adekvátně je zapracovat: 

• Nevhodně formulovaný cíl. Zapojení do vzdělávání je dle mého názoru nevhodná formulace. 
Začlenění jsou. Doporučuji jiné cíle. 

• „Začlenění osob procházejících změnou pohlaví (transgender) ve školním prostředí“: S realizací 
projektu nesouhlasím z důvodu nevhodně formulovaného cíle, z něhož vyznívá předpoklad, že 
transgender osoby vyžadují specifické potřeby a přístupy v edukaci a začlenění do prostředí 
základních škol (jako by se snad v tomto ohledu jednalo o vyloučenou skupinu). Tento způsob 
formulace cíle považuji za nevhodný a vůči transgender osobám neuc#vý. Doporučuji 
přeformulovat téma práce, ujasnit si konkrétněji výzkumné cíle a výzkumné otázky. Vedle výše 
popsaného je cíl formulován velmi obecně. Není zřejmé, na co konkrétně se bude výzkum 
zaměřovat, ani jakým způsobem a s jakým konkrétním cílem budou data z rozhovorů 
analyzována. 



2EK doporučuje věnovat pozornost připomínkám k žádostem 10/2023/05 a 10/2023/06 a adekvátně 
je zapracovat: 

• U těchto projektů by bylo vhodné zajis#t přítomnost lékaře v průběhu testování. Rovněž 
zohlednit případné nežádoucí účinky dlouhodobého užívání preparátů, pokud jsou známy. 
Pokud ne, je výzkum e#cky sporný. 

• V případě mnou zamítnutých žádos# je potřeba zdůraznit, že žadatelka neodůvodnila vedlejší 
účinky volně dostupných přípravků. Stejně tak z neodborného pohledu hodnon zdravotní stav 
zdravého člověka, k čemuž nemá odborné kompetence. Domnívám se, že bez zdravotnického 
dohledu není možné takové testování/měření realizovat.  

• Žádos# považuji za nedostatečně odůvodněné, co se týče hodnocení zdravotního stavu 
vybraných probandů. Byť se jedná o volně dostupné produkty, domnívám se, že je taková 
výzkumná šetření by měla být pod dohledem zdravotnického personálu, popř. konzultovány s 
prak#ckým lékařem. Lze předpokládat, že aplikace daných přípravků nebude mít zásadní vliv 
na změnu zdravotního stavu, avšak jsou zde rizika, které jsou přijatelná? Či nepřijatelná? 

 

 

 

V Úsn nad Labem dne 1. 11. 2023 

                            Roman Kroufek, v. r. 

                       předseda EK 


